
UCHWAŁA NR XLVIII/256/2022 

 RADY GMINY SOCHACZEW 

z dnia 26 października 2022 r. 

w sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec przebiegu przedstawionych wariantów trasy linii 

kolejowych w ramach inwestycji Centralnego Portu Komunikacyjnego 

 

Na podstawie art.18 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 

2022 r. poz. 559 z późn. zm.)  Rada Gminy Sochaczew uchwala, co następuje 

 

§ 1. W związku z propozycjami przebiegu korytarzy kolejowych na odcinku CPK – Płock – 

Włocławek – Lipno ( wg Studium Techniczno–Ekonomiczno–Środowiskowego warianty W1, 

W4, W6 z podwariantem W6a, W8, W9,  z których każdy przewiduje przebieg przez teren 

Gminy Sochaczew),  Rada Gminy Sochaczew biorąc pod uwagę przedstawione parametry 

budowy każdej linii wyraża stanowczy  sprzeciw wobec przedstawionych obecnie wszystkich 

wariantów przebiegu tras Kolei Dużych Prędkości, które naruszają teren naszej Gminy. 

§ 2. Uchwała podlega przekazaniu Sejmowi, Senatowi,  Prezesowi Rady Ministrów, 

Pełnomocnikowi Rządu ds. CPK, Zarządowi Centralnego Portu Komunikacyjnego Sp. z o.o., 

Związkowi Gmin Wiejskich i mediom. 

 

§ 3. Wykonanie Uchwały powierza się Wójtowi Gminy Sochaczew. 

 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Przewodniczący 

Rady Gminy Sochaczew 

Czesław Ćwikliński 

 

 

 



Uzasadnienie 

 

Rada Gminy Sochaczew pomimo dużego zrozumienia intencji i celu projektu Rządowej 

Inwestycji Centralnego Portu Komunikacyjnego (CPK) oraz konieczności rozwoju kolei i 

tworzenia nowych, szybkich połączeń nie może jednocześnie pomijać ogromnych 

negatywnych skutków, jakie ta inwestycja przyniesie dla naszej Gminy, a przede wszystkim 

strat materialnych, moralnych i emocjonalnych dla naszych mieszkańców. W związku z tym 

Rada Gminy Sochaczew wyraża sprzeciw wobec przebiegu wszystkich proponowanych 

wariantów linii kolejowych, które naruszają teren naszej gminy. Wszystkie proponowane 

warianty przebiegów linii kolejowych  naruszają i rujnują teren naszej Gminy. Konieczne będą 

liczne wyburzenia domów, obiektów użyteczności publicznej. Zniszczone zostaną  miejsca 

bogate przyrodniczo.  

Stoimy na stanowisku, że Jednostka Samorządu Terytorialnego wraz z jej mieszkańcami 

powinny mieć w świetle obowiązującego prawa możliwość współdecydowania o sprawach 

bezpośrednio ich dotyczących w szczególności poprzez wyrażanie swoich opinii i wniosków w 

szczególności w sprawach tak istotnych oraz wrażliwych społecznie, jak wyżej wskazana 

inwestycja. 

Jednocześnie podkreślamy, że bieżące procedowanie w tej sprawie budzi obawy i zdecydowany 

sprzeciw mieszkańców naszej Gminy, że ewentualna zbyt szeroka wykładnia przepisów może 

ich pozbawić prawa własności albo znacząco je ograniczyć bez prawa do godziwej 

rekompensaty umożliwiającej odtworzenie wywłaszczonych nieruchomości.  

Stanowisko Rady Gminy jest przejawem troski o interes i rozwój naszej Gminy, a także obawy 

o losy i sprawy naszych mieszkańców, którzy już czują się zagrożeni. 

 


